
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 9. september 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 126 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 126:  

”Smerteområdet er i dag underprioriteret. De nu bevilligede 14,3 mio. kr. løfter ikke 

området tilstrækkeligt i årene fremover. Hvad vil ministeren konkret gøre for at sikre 

en finansiering af et permanent løft af smertebehandlingen i Danmark?” 

 

Svar: 

Der er med finansloven for 2018 afsat i alt 14,3 mio. kr. i perioden 2018-2021 til en 

national smertehandlingsplan med initiativer på smerteområdet, jf. min besvarelse af 

SUU alm. del spm. 125. 

 

Derudover vil jeg fremhæve, at regeringen har indgået aftale om den regionale øko-

nomi for 2020 med et stort løft. Det regionale sundhedsvæsen løftes med 1,5 mia. kr. 

i 2020, hvilket er markant større end de seneste fire års økonomiaftaler på sundheds-

området. Aftalen lægger dermed en bund under den regionale økonomi og giver regi-

onerne mulighed for at ansætte flere medarbejdere. Det kommer bredt til at gavne 

alle patientgrupper, også patienter med kroniske smerter, som oftest har brug for en 

tværfaglig indsats. 
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